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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

e„e, Írásbeli választ igénylő kérdés

A Házszabály 91 .§-a alapján "Aki keres az talál, azaz ha valamire Ön nemet mond, akkor azt
igennek kell venni Miniszter úr? " címmel írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani

Persányi Miklós
környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrnak

Tisztelt Miniszter Úr !

Önök többek között azt ígérték a kormányprogramjukban, hogy országosan és helyi szinten is
a környezet érdekeivel, értékeivel összhangban lévő döntések szükségesek. Ezzel szemben,
ugyan sokadik ígéreteként mond már nemet a miniszter a Zengőre telepítendő lokátorra, a
sajtóhírek szerint az elmúlt hetekben feltűnően megnőtt az egy főre jutó miniszterek és
hatósági emberek száma a hegyen és a lokátor közelében . Miután a szaktekintélyek alkotta,
pontosan e célra létrehozott Zengő Bizottság megállapította, hogy a Zengő helyett más
alkalmas helyszínre is telepíthető a lokátor, Miniszter úr januárban szó szerint azt nyilatkozta
az egyik napilapnak, hogy „Az erdei út megépítése elpusztítana sok hektárt abból a védett
vegetációból, amely a Zengő oldalán az igazi értéket jelenti . Ez nem megengedhető, erre
nagyon határozott nemet kell mondani . Egy beruházás, amely egy európai jelentőségű védett
területből ekkora részt tarolna le, elfogadhatatlan ."

Érdekes módon, miután a honvédelmi és a kömyzetvédelmi tárca vezetője közösen bejárta a
Zengőt, olyan sajtóhírek kaptak lábra, melyek szerint helikopterek segítségével építenék meg
a NATO radarállomást a Zengőn . Nem sokkal ezután, a Miniszterelnök a tárcánál tett
látogatása során úgy fogalmazott, hogy a Zengőn kell megépíteni a lokátort, csak nem az
eredeti terveknek megfelelően, hiszen „találtak egy olyan utat, amelyen keresztül
környezetkárosítás nélkül hajthatják végre a beruházást" . Időközben az egész építkezést az
állampolgári jogok országgyűlési biztosa alkotmányellenesnek minősítette, szakemberek
szerint az az érv sem igaz, hogy más helyszínen húszmilliárddal többe kerülne a lokátor
telepítése . .



Miután a Gyurcsány-kormánytól, nemkülönben a Miniszterelnöktől megszoktuk már a napi
rögtönzéseket, - ráadásul a természetvédelem területén sem az valósult meg eddig, amit
ígértek-, egy ilyen horderejű természetvédelmi kérdésben pedig nem hagyhatók figyelmen
kívül a történtek, kérdezem Miniszter úrtól :

1 . Építenek-e a Zengőn NATO lokátort?
2 . Képes-e szakminiszterként szakmai és miniszteri tekintélyét latba vetni, hogy ne épüljön a

Zengőn NATO lokátor?

Várom Miniszter úr válaszát !

Budapest, 2005 . február 25 .
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